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لحكومياالإطار النظري للتنمية الاقتصادية والإنفاق                                     الفصل الأول:   
 

 تمهيد:

 الخيار أنها اعتبار على النامية للدول الكبرى الرهانات إحدى الاقتصادية التنمية مسالة تزال ولا كانت لقد
 النامية الدول وضعت المنطلق هذا من ة،المنشود والاجتماعية الاقتصادية التنمية لتحقيق التخلف من للتخلص الرئيسي
 والبرامج والخطط السياسات رسمت ذلك سبيل وفي الأولى قضيتها خاص بشكل الاقتصادية والتنمية عام بشكل التنمية

، ولقد أخذ الإنفاق الهدف هذا لتحقيق والبشرية والمالية المادية الموارد لها وخصصت وتوجهاتها فلسفتها اختلاف على
 المنشودة للتنمية الاقتصادية.حيزا كبيرا من اهتمام الاقتصاديين كونه أداة مهمة في يد الدولة لتحقيق الأهداف 
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Abstract : 

 
With the period of higher oil prices in the international markets, Algeria designed long-term 

strategic through fact-expenditure policy, which aims to send a dynamic investment to reviving 

macroeconomic indicators, and work to raise efficiency of Algerian economy, Thus achieving the 
desired economic development. 

Based on this context it was necessary to stand on the assessment results, particularly the 

coordinates of major variables of Algerian economic, which can be summarized in (growth, balance 

of payments, inflation unemployment rate), which represent the axes of economic policy, and at the 

same time represent the competitive indicator’s of country to attract international capital. 

Key words:  public development programs, investment, economic performance, economic 

development, government expenditure. 














